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SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, 

O víkendu 16. a 17.11.2019 proběhly 
v naší obci Martinské hody, kdy součástí 
nedělního programu byl Den obce a s ním 
spojené slavnostní vítání občánků. 

Stárkovské a hodové právo jsem v sobotu 
předal, a tak hody mohly začít. Sobotní 
zábava, při níž vyhrávala k tanci dechová hudba Ištvánci, se jako vždy vydařila ke 
spokojenosti všech zúčastněných. Hodová neděle začala mší svatou a pro krojovanou 
chasu pokračovala v místním hostinci tradiční polévkou. 

Ve 14:00 vyrazila slavnostní jízda od domu č.p. 2  v čele se sv. Martinem a krojovanými, 
směrem k sokolovně se zastávkou v Koutě. Sv. Martin rozpůlil svůj plášť, aby pomohl 
potřebnému. 

Mezitím v sokolovně vrcholily přípravy vítání občánků. Po příchodu průvodu bylo vítání 
zahájeno. Zazněla v premiéře starostenská fanfára, kterou jsem dostal jako dar k mému 
životnímu jubileu a k funkci starosty. Nutno zmínit, že jde o autorské dílo místních 
hudebníků, za což jim dodatečně děkuji. 

Na úvod programu zazpívaly stárky. Vystoupil i sbor dětí Vrabčáci. 

Poté jsem přednesl proslov, na jehož konci čekalo na všechny přítomné překvapení.  

Jednalo se pro naši obec o historicky významnou událost, neboť začátkem letošního roku 
překročila počet 1.000 obyvatel. Tisícím občanem se stal jeden z vítaných občánků. Jako 
upomínka na tento den mu byla předána pamětní plaketa starosty obce. 

Po této mimořádné události bylo přivítáno do společenstva obce Moravské Knínice 20 
nových občánků.  

Závěrem předsedkyně kulturní komise připomněla, že na tuto neděli připadlo významné 
výročí – 30 let od sametové revoluce a mužský sbor zakončil tento akt státní hymnou.  

Při besedě u cimbálu, která následovala, zahrála k tanci, zpěvu i poslechu cimbálová 
muzika Stupava. 

Děkuji všem, kteří se zasloužili o přípravu letošních Martinských hodů, zvláště pak 
knínickým stárkům a chase. 

Přeji Vám všem krásný začátek adventu a těším se na setkání u betléma v Koutě. 

Jiří Hanák   

                                                 

PŘÍSPĚVKY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA OBCE 

Předseda finančního výboru informuje 

Obecní zastupitelstvo Moravských Knínic se rozhodlo v roce 2020 připojit k dalším obcím v 
České republice, které si osvojily myšlenku participativního rozpočtu. 

Participativní rozpočet je jednou z forem, jak lidem žijícím v naší obci nabídnout možnost 
podílet se na jejím dalším rozvoji. Jedná se o poměrně jednoduchý proces. Obec rozčlení 
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část rozpočtu a vyzve své obyvatele, aby navrhovali, za co by se tyto peníze měly utratit. O 
vzniklých podnětech se následně hlasuje a vybraný projekt se zrealizuje. 

Návrhy by měly být podávány v kategoriích: veřejný prostor, sportoviště, volnočasové prvky, 
zeleň nebo odpady. Navrhovatel musí počítat s tím, že bude svůj projekt prezentovat na 
veřejném setkání. 

KROK 1 - ZASTUPITELSTVO UVOLNÍ ČÁST ROZPOČTU 

KROK 2 - LIDÉ PŘIJDOU S NÁPADY, CO JE TŘEBA VYLEPŠIT  

KROK 3 - NÁPAD ZPRACUJÍ DO PODOBY PROJEKTU  

KROK 4 - JEHO REALIZOVATELNOST SE PROVĚŘÍ  

KROK 5 - NÁPADY PRODISKUTUJÍ OBČANÉ MEZI SEBOU  

KROK 6 - BUDOU O NICH HLASOVAT  

KROK 7 - OBEC ZAJISTÍ REALIZACI VYBRANÝCH NÁVRHŮ  

KROK 8 - REALIZOVANÉ PROJEKTY BUDOU SLOUŽIT VŠEM 

O vyhlášení termínu pro podávání nápadů vás budeme včas informovat. 

Pavel Kaláb 

Nové jízdní řády 

Od neděle 15. prosince platí nové jízdní řády veškeré veřejné 

dopravy. Jízdní řád „naší“ autobusové linky 312 zatím nebyl 

zveřejněn, dle KORDIS však nedojde k žádným podstatným změnám. 

Jinak tomu bude u navazující vlakové linky S3 do Brna. 

Nejvýznamnější změnou je ukončení roční výluky v brněnském uzlu. Počínaje prvním dnem 

platnosti jízdního řádu pojedou vlaky opětovně přes hlavní nádraží. Zůstane ovšem jedna 

výjimka – vlak z Kuřimi v 7:27 (z Knínic autobusem v 7:11) jako jediný vynechá hlavní 

nádraží a zastaví v Brně dolním nádraží. Dále dochází k navýšení počtu vlaků mezi Brnem 

a Kuřimí, a to večer (každých 30 minut až do 22 hodin) a o víkendu (každých 30 minut), což 

může být zajímavé pro ty z nás, kteří občas jedou na kuřimské nádraží např. autem. Na 

závěr ještě zmíním, že každý druhý vlak směr Brno bude mít nově cílovou stanici 

v Židlochovicích. 

Jízdní řády budou zveřejněny na webových stránkách www.idsjmk.cz           

Stanislav Krčma 

Podpora společenské akce „Obecní ples“  

Obecní ples je v Moravských Knínicích tradiční společenskou akcí, která umožní setkání 
sousedů, přátel a známých. Jeho konání je tentokrát plánováno na 11. ledna 2020. 

Nedílnou a velmi oblíbenou součástí akce je i tombola, ve které jsou každoročně slosovány 
sponzorské dary od firem, podnikatelů nebo občanů Moravských Knínic. 

Dovolte nám, abychom zdvořile požádali příznivce, živnostníky i podnikatele z řad obyvatel 
obce o sponzorský dar ve formě nějakého výrobku, zboží, případně finanční částky, která 
by byla využita na úhradu nákladů spojených s organizací plesu. 

http://www.idsjmk.cz/
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Samozřejmostí je propagace sponzorů v průběhu vlastní akce a možnost vystavení dokladu 
o sponzorském daru pro účely daňového přiznání. 

Jak sponzorské dary předat? 

Sponzorské dary je možné předat do 6. ledna 2020 na obecní úřad v Moravských Knínicích 
v úředních hodinách (denně od 8 -14 h, v pondělí a ve středu 8 - 17 h).  

Finanční příspěvky je možné zaslat i na účet obce číslo 14322641/0100.  

Vaší podpory si velmi vážíme a děkujeme.  

Magdalena Langerová, předsedkyně kulturní komise 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU  

 

Výpis usnesení z 14. zasedání zastupitelstva obce dne 04.11.2019 

č. 161/14/19 – Zastupitelstvo obce schvaluje program jednání  14. zasedání ZO 

č. 162/14 /19 – Zastupitelstvo obce schvaluje jako zapisovatele Pavla Kalába 

č. 163/14/19 – Zastupitelstvo obce schvaluje ověřovatele zápisu ze 14. zasedání Ing. et Ing. 
Magdalenu Langerovou a Ing. Stanislava Krčmu 

č. 164/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí zprávu o 
hospodaření v obecních lesích za IIIQ 2019 a poskytnuté informace ke kůrovcové kalamitě 
v obecních lesích, viz příloha č. 1 (k nahlédnutí na obecním úřadě) 

č. 165/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku 
č. 1/2019, o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálního odpadu, viz příloha č. 2 (vyvěšeno na webu obce) 

č. 166/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí, žádost MS Sychrov 
na poskytnutí individuální dotace z rozpočtu obce na vybudování nového sociálního 
zařízení v prostorách myslivecké chaty. 

č. 167/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí výroční zprávu o 
činnosti ZŠ a MŠ za školní rok 2018/2019, viz příloha č. 3 (k nahlédnutí na obecním úřadě) 

č. 168/14/19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice vyhlašuje v souladu s § 39 odst. 1, 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, záměr obce vypůjčit:  

1. Stavební objekt č. ev. 29 umístěný na pozemku parcela č. 826/2, druh pozemku 
lesní pozemek, o výměře 54 m2, zapsaného na LV č. 1, pro Obec Moravské 
Knínice a k.ú. Moravské Knínice, u KÚ pro Jihomoravský kraj, územní pracoviště 
Brno-venkov. 

2. Část pozemku parcela č. 826/1, druh pozemku lesní pozemek, o výměře 2.500 m2 
zapsaného na LV č. 1, pro Obec Moravské Knínice a k.ú. Moravské Knínice, u KÚ 
pro Jihomoravský kraj, územní pracoviště Brno-venkov (okolí stavebního objektu 
č. ev. 29) 

č. 169/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí předložené zprávy o 
činnosti KV, FV, komise stavební, komise ŽP a komise pro sport kulturu a sociální služby, 
za první volební rok, viz příloha č. 4 (k nahlédnutí na obecním úřadě) 
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č. 170/14 /19 – Zastupitelstvo obce Moravské Knínice bere na vědomí RO č. 9/2019, viz 
příloha č. 5 (vyvěšeno na webu obce) 

č. 171/14/19 – Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace starosty obce a informace o 
finanční situaci obce 

 

Král Šumavy zemřel 

Ze všech poválečných převaděčů nejvíce 
riskoval, vyvázl i z přestřelek a převedl z 
totalitního Československa na Západ 
desítky lidí. Řeč je o významné osobnosti 
českých dějin, Josefu Hasilovi (†95), který 
zemřel v pátek večer 15.11.2019 v Chicagu, 
jak informovala Česká misie ve městě 
Brookfield v americkém Illinois. Právě Hasil 
byl pravým Králem Šumavy. Jako agent 
chodec se aktivně účastnil 
protikomunistického odboje, zejména 
převáděním lidí ohrožených komunistickým 
režimem přes hranice. Za tuto činnost byl 
odsouzen a musel sám emigrovat. V roce 
2001 obdržel od prezidenta Václava Havla 
Medaili Za hrdinství. 

Proč se v našem zpravodaji o Josefu 
Hasilovi zmiňujeme? 

Přes svoji manželku Elišku Hasilovou roz. 
Pokornou byl úzce spjat s naší obcí, neboť 
Eliška byla rodačka z Moravských Knínic. 
Narodila se manželům Barboře a 
Františkovi Pokorným a bydlela v dnes již 
neexistujícím domě v ulici Kout. V roce 1938 
odešla za prací do USA a usadila se v 
Chicagu, kde také před několika lety 
zemřela. Na Moravské Knínice, ale nikdy 
nezapomněla, opakovaně se sem vracela 
se svým manželem i se svými dcerami a 
lásku k rodné vesnici předala i vnoučatům, 
které se k české národnosti hrdě hlásí.  

Zdroj: https://www.blesk.cz/ a kniha 
Moravské Knínice, historie a současnost  

Jana Kosíková 

 

VÝZNAMNÉ VÝROČÍ ZAZNAMENANÉ V KRONICE OBCE 

 Výročí sametové revoluce 

V posledních dnech a týdnech si celá naše země připomínala třicet let od listopadové 
revoluce. Vyšla řada knih, článků, které mapují, vykládají a hodnotí toto období. Historikové 
a politologové dosud nezmapovali všechny aspekty revolučních dní a ani samotní hlavní 
aktéři se často neshodují například v tom, zda šlo o revoluci nebo jaký název by nejlépe 
vystihl její charakter.  

V naší obecní kronice jsou zaznamenány události od masakru na Národní třídě po zvolení 
Václava Havla prezidentem. „Shromážděním v Praze dne 17. listopadu vzdali studenti hold 
studentům, kteří před 50 lety jako jedni z prvních 17. listopadu 1939 položili životy v boji 
s hitlerovci. Po skončení pochodu se shromáždění studenti vydali manifestačním 
pochodem do středu města. Na Národní třídě byli příslušníky speciálních útvarů 
ministerstva vnitra zastaveni a brutálním masakrováním obušky rozehnáni. Při brutálním 
zásahu bylo přes 130 studentů zraněno a část i velmi vážně. Na protest proti brutálnímu 
zásahu vůči studentům na Národní třídě se vysokoškoláci dne 18. listopadu shromáždili na 
Václavském náměstí a vyhlásili týdenní stávku. Ke studentům se připojili herci pražských 
divadel a rovněž zahájili stávku.“ Pan kronikář Josef Helán se dále věnuje soupisu hlavních 
požadavků stávkujících, rozšíření protestů do dalších částí země, generální stávce, vzniku 

https://www.blesk.cz/
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Občanského fóra, sestavení vlády národního porozumění a abdikaci Gustáva Husáka. „Po 
zvolení Václava Havla prezidentem studenti a umělci ukončili stávku a naše republika 
nastoupila, po delším čase, demokratickou cestu. Tato revoluce, která proběhla bez velkého 
krveprolití, byla nazvána revolucí sametovou.“ 

Kronika bohužel nezaznamenala, jaké byly v těchto dnech nálady v naší obci nebo jaká 
byla účast knínických občanů na demonstracích. Stranou rovněž zůstal mezinárodní 
kontext – vliv amerického prezidenta Reagana a sovětského generálního tajemníka 
Gorbačova na změny v celé východní Evropě.  

Letošní výročí listopadových událostí se stalo příležitostí k bilancování, jak se za oněch 30 
let naše země změnila, ale hlavně možností připomenout hodnoty, které revoluce přinesla 
– tedy svobodu a demokracii. My, co jsme tuto dobu prožili, nikdy nezapomeneme na 
atmosféru těchto dní, studentské aktivity, demonstrace na náměstích, každodenní 
sledování nových zpráv, euforii, radost a sounáležitost.  Je potřeba si morální aspekty i 
historický význam listopadových změn stále připomínat, ať již kvůli některým stranám naší 
politické scény nebo nedemokratickým tendencím, kterých jsme občas svědky. Hezky 
význam revoluce vystihla slovenská prezidentka Zuzana Čaputová: "Kdo od změn v roce 
1989 čekal, že přinesou nové možnosti, dočkal se. Kdo očekával, že to bude automaticky 
znamenat jen vývoj k lepšímu, zákonitě se musel dožít zklamání. Demokracie je příležitost, 
nikoliv záruka úspěchu."    

Lenka Špačková, kronikářka obce 

                                

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST 

Opravy kostela sv. Markéty – co se podařilo v roce 2019? 

V srpnu letošního roku byly zahájeny 
nezbytné opravy kostela sv. Markéty. 
V souladu se stanoviskem orgánů 
památkové péče a schváleným projektem 
bylo provedeno statické zajištění sakristie a 
sanace prasklin v klenbě i ve zdivu nad jejím 
vchodem. Po provedení oprav vnitřních 
omítek byla sakristie také nově vymalována. 
Trhliny byly sanovány rovněž ve fasádě 
průčelí kostela a na kůru, ale opravy 
vnějších omítek nebyly zatím prováděny. 
Počítá se totiž s kompletní opravou fasády 
kostela v příštích letech, a tak se výplně 
výztuží prasklin zapraví až v rámci celkové 
obnovy vnějších omítek. 

Dalším nezbytným krokem obnovy 
knínického kostela je oprava krovu a 
střechy. V letošním roce se podařilo 
zrealizovat doplnění chybějících pozednic a 
výměnu degradovaných prvků vazby nad 
presbytářem kostela. Nové trámy byly 
čepovány a citlivě napojovány na zdravé 

části stávajících konstrukcí, aby byla 
v maximální možné míře zachována 
historická hodnota kostelního krovu. 
Průzkum totiž potvrdil, že nejstarší prvky 
v konstrukci krovu pocházejí z pozdně 
gotického období. Celá konstrukce byla 
ošetřena proti dřevokaznému hmyzu a 
houbám. Schválený projekt počítal s tím, že 
se na střechu vrátí původní krytina. Při 
rozebírání krytiny se však potvrdilo to, na co 
v závěru příprav projektu upozornili 
pracovníci památkového ústavu v Brně, 
totiž že stav původních bobrovek bude 
natolik špatný, že je už nebude možné 
použít, a budou se muset koupit nové 
křidlice. Již na první pohled je tak patrné, 
která část krovu a střechy se opravovala, 
neboť nové tašky září svěží barvou a 
výrazně vynikají nad zašlým původním 
pokrytím střechy. Zakoupením nové krytiny 
se však navyšují náklady na opravy. 
Realizační firmy doposud práce 
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nevyfakturovaly, tak zatím nemůžeme uvést 
konečné náklady na opravy v letošním roce, 
ale hodláme tak učinit co nejdříve to bude 
možné. 

Kromě oprav zásadního významu se 
prováděly také udržovací práce. Týkaly se 
především ošetření vnitřních dřevěných 
předmětů v kostele nátěrem proti 
dřevokaznému hmyzu. Podařilo se 
například kompletně natřít kostelní lavice a 
podlahu kruchty. V sakristii se ošetřily 
skříně na liturgická roucha a komoda na 
sakrální potřeby. V příštím roce bude nutné 
dokončit opravy nátěrů rámů oken, 
kostelních dveří, některých vnitřních 
konstrukcí a dřevěných předmětů. 

Samozřejmě počítáme s tím, že v další 
etapě se bude pokračovat v opravě krovu a 
střechy kostela. Stav konstrukcí i krytiny 
není v dobrém stavu, na římse se díky tlaku 
krokví stále zvětšují praskliny a hrozí 
nebezpečí, že římsa se časem zřítí. Ideální 

by bylo v příštím roce zrealizovat opravu 
kompletně nad celou kostelní lodí. 
Odhadované náklady však přesahují 
1 300 000 Kč, a tak již nyní je jasné, že 
skutečný rozsah oprav bude záviset na 
množství získaných finančních prostředků. 
Budeme se snažit získat dotace 
z Ministerstva kultury, z Jihomoravského 
kraje, podporu z obce Moravské Knínice i 
od sponzorů. Obracíme se znovu také na 
občany s prosbou o příspěvek, který by 
umožnil v započatém díle pokračovat. 
Můžete využít jakýkoli z těchto způsobů: 
přispět do sbírky v kostele, předat dar 
osobně v Kuřimi ve farní kanceláři nebo 
zaslat na účet farnosti č. 247704317/0300 
(do zprávy pro příjemce uvést DAR NA 
KOSTEL SV. MARKÉTY). Dárcům, kteří 
poskytnou dar ve farní kanceláři nebo 
zašlou na účet farnosti, může být vystaven 
doklad o sponzorském daru pro účely 
daňového přiznání. 

 

Srdečné díky za veškerou dosavadní pomoc a podporu! 

           P. Jaroslav Filka – duchovní správce farnosti Kuřim  

ZPRÁVY Z AKCÍ 

 

Velbloud měl koberec z naší ložnice 

 

Vůdčí osobnosti mladších knínických ochotníků v posledních 10 letech, Zuzana 
Matyášová a Ivona Kahleová, předávají pomyslné pádlo dál, proto jsem je poprosila 
o rozhovor. 

 

Proč jste se rozhodly předat vedení divadelního kroužku dál? 

Z: Důvod je samozřejmě časový. Svou roli sehrálo také to, že spousta klíčových postav se 
rozhodla z různých důvodů nepokračovat, takže nám ubylo hodně zkušených herců a 
současně jsme „v šuplíku“ už neměly scénář, který by nás teď chytil za srdce. 

Vraťme se teď na začátek. Mnoho let v Knínicích vedla divadelní kroužek bývalá ředitelka 
místní školy, paní Jana Halouzková. Jak a kdy jste po ní režírování převzaly? 

I: Zpočátku jsme pomáhaly vzadu v zákulisí, postupně jsme převzaly i režírování, protože 
paní Halouzková měla na dojíždění do divadelního kroužku méně a méně času. 

Z: Bylo to někdy kolem roku 2009–2010. 
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Kde jste čerpaly scénáře? 

I: Zkraje jsme měly scénáře od paní Halouzkové, která je sehnala ze svých zdrojů – 
například jiného divadelního kroužku v Brně. 

Z: Ke Svěrákovým operkám jsme měly knížku a CD s karaoke hudbou. Nejvíc jsme se asi 
nadřely na obnovené premiéře Vyměněné princezny. Tam jsme domyslely docela hodně 
věcí – tance, písničky, občerstvení v duchu KFČ neboli kafe, fernet, čaj, jako parodie na 
KFC. Scénář k pohádce Tajemství staré bambitky jsme získali přímo od jejího autora 
Evžena Gogely. A k poslední pohádce, Lotrando a Zubejda, jsme scénář i písničky koupily 
od ochotnického divadla v Hlíně. 

I: Vždycky jsme pracovaly se všemi, kteří do kroužku přišli. Když přišlo 25 lidí, hrálo 25 lidí. 
Roli dostal každý, i když třeba jen roli stromku. Pokud byl scénář jen pro 10 nebo 12 osob, 
tak jsme role pro děti domyslely. Vždy jsme říkaly, že není malých rolí a všichni jsou důležití. 
Během 10 let v divadelním kroužku nám prošlo rukama na 35 dětí. Herecká obsazení 
jednotlivých pohádek, fotky a krátké recenze najdou zájemci na stránkách Sokola. 

Kostýmy míváte šité doma nebo půjčované? 

Z: Tak i tak. Některé kostýmy půjčujeme stále v Janáčkově divadle díky kontaktům pana 
Maláska. Spoustu kostýmů ušila Radka Večeřová. Půjčovaly jsme si kostýmy i v půjčovně 
Starý svět blízko Cejlu, například vojenské uniformy. A také jsme našly second-hand, kde 
se dají koupit divadelní kostýmy. No a samozřejmě - co kdo našel doma. 

A co velbloud v pohádce Lotrando a Zubejda? Toho vyrobil kdo? 

Z: Dostaly jsme kontakt na pana René Šujana z divadelní dílny Janáčkova divadla, který 
vyrobil z polystyrénu hlavu. Šičky z dílny připravily ramínka k nasazení hlavy nosičům a 
zbytek kostýmu ušila Radka Večeřová. Chlapi zase vyrobili nosítko, na kterém se vezl Hálí. 
Byla to spolupráce mnoha lidí. 

I: No a na hřbetě měl velbloud koberec z naší ložnice. 

Z: S kulisami nejvíce pomáhala paní Marcela Pelikánová, využívala svého výtvarného 
talentu. Na zkouškách jí později začaly pomáhat s malováním děti, které zrovna nebyly 
potřeba na jevišti. S výzdobou scény nám také pomáhala paní Jindřichová. 

To všecko zabere spoustu času. Nebyli na vás doma někdy naštvaní, že „chodíte“ pořád 
kolem divadla? 

Z: Naštvaní byli občas tatínci, že jsme neměly volno, když byla jiná rodinná akce. Došlo to 
tak daleko, že já už málem nesměla ke Kahleům (smích). Nakonec jsme tatínky ale vždycky 
zapojily. V poslední pohádce hrál manžel velblouda. 

Kde všude jste během let vlastně s dětmi hostovaly? 

Z: V Deblíně s Lotrandem, v Tetčicích s Bambitkou, s Brejlatou princeznou ve Věžné, v 
Kuřimi a v Tišnově na festivalu s operkami. Na naše hry jsme mívaly opravdu velmi pěkné 
ohlasy. 

I: V Deblíně prý dlouho neviděli tak šťastné publikum, jako po našem Lotrandovi a Zubejdě 
a také Švagřičkách, které tam nedávno sehráli starší ochotníci. 

Z: Lotranda jsme hráli i v lesním divadle v Železném, tam to bylo nádherné, protože tam to 
loupežnické prostředí působilo naprosto přirozeně. 

I: Při výjezdech jsme si mnohokrát uvědomily, že takový sál, jako máme v sokolovně v 
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Knínicích, se všemi těmi vymoženostmi, co má, nikde není. Na všech ostatních místech to 
bylo nesrovnatelně horší – většinou chyběla opona, osvětlení či ozvučení. U nás navíc 
můžeme využívat možnost odejít z jeviště doprava i doleva, případně je nepozorovaně 
zezadu obejít, využít prostory před pódiem... 

Z: Síla knínického divadelnictví spočívala také v možnosti svítit a zvučit, opakovaně s námi 
spolupracoval Jirka a Petr Hanák, Martin Polák a Martin Koláček, kteří s námi také 
několikrát vyjeli na hostování. 

Představení režírovaná Ivonou Kahleovou a Zuzanou Matyášovou: 

2011–2012: série pohádek pro nejmenší diváky: Sněhurka a sedm trpaslíků, Dlouhý, Široký 
a Bystrozraký, O perníkové chaloupce 

2012–2013: pohádkové představení Setkání u Aničky (Červená Karkulka, Perníková 
chaloupka) 

2014: operky Budulínek a O dvanácti měsíčkách 

2015: O brejlatý princezně 

2016: Vyměněná princezna 

2017: Zvířátka a Petrovští, Dva tovaryši 

2018: Tajemství staré bambitky 

2019: Lotrando a Zubejda 

Co bylo nejlepší, na co vzpomínáte nejraději? 

I: Já jsem vnímala jako nejhezčí tu spolupráci lidí, jak jsme tam byli pohromadě, jak jsme 
přetvářeli scénáře… 

Z: ...jak vyvstávaly série nápadů – něco řekla Ivka, já jsem reagovala… 

I: Zjistily jsme, jak máme provázané myšlení. To nás bavilo, být v tom ponořené. Pak už 
jsme se mezi sebou bavily těmi gagy ze scénáře. 

Z: A pak nás bavilo vylepšovat scénář. Třeba ten velbloud – chtěly jsme způsobit šok, že 
přijede opravdový velbloud. Nebo trik s dušičkou – Martina Slámová tahala za nafukovací 
balonek a vlastně i různé jiné „nitky“ v zákulisí. Bylo také moc hezké sledovat, jak se vyvíjely 
děti. Zpočátku jsme jim říkaly: „Dělejte to tak a tak“, postupně přicházely s vlastními nápady. 
Některé z dětí udělaly za ty roky opravdu veliký skok. 

I: My jsme se taky vyvíjely. Když jsme došly sem, tak jsme si řekly – škoda končit, když už 
nám všechno jde. Naučily jsme se spoustu věcí – teď už se umíme samy ozvučit, osvětlit a 
vyrobit řadu triků i bez arzenálu techniků, jako mají profesionální divadla. 

Z: V posledních dvou pohádkách s námi spolupracovali někteří herci z divadla starších - 
Jan Lidmila, Jiří Helan a Ivo Císař, což přineslo nejeden vtip a zase to naši spolupráci 
obohatilo. 

A co vás zpětně nejvíc rozesměje? 

I: Třeba krizové okamžiky, když nastoupí duo zpěváků a přestane fungovat celá hudba. Na 
toto představení se tehdy poprvé přišly podívat i paní učitelky ze školy. Tak já jsem při tom 
představení běžela domů, říkala jsem si – jednu písničku oželíme a tu další ozvučíme mou 
reprobednou. Než jsem se vrátila, už to měli zvukaři spravené. Na to nezapomenu, jak jsem 
to vydýchávala. Od té doby jsme měly vždy záložní variantu. Zuzka – to je extrémní záložní 
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technik. Ta měla vše pojištěné třikrát. Tak to je - jak člověk zraje, získává zkušenosti. 

Z: V Deblíně nám zase nechtěla duše odletět tam, kam měla. Lotrando starší to sice viděl, 
ale bylo by hloupé, aby té duši pomáhal on. Nakonec to zachránil jiný z loupežníků. 

A kdo dělal vlastně nápovědu, když vy jste režírovaly? 

I: No zase my. Takže třeba scénu s břišním tancem kata Davida Pelikána, při které se 
publikum válelo smíchy, jsem já viděla zboku, Zuzka vůbec. 

Z: A to je vlastně taky důvod, proč končíme. Abychom to divadlo taky někdy viděly zepředu. 

Marie Dvořáková 

 

Svatomartinská slavnost v Rarášcích 
 

...Na svatého Martina bývá bílá peřina… 
 

Svatomartinskou slavnost, která patří již neodmyslitelně k našim listopadovým aktivitám, 
měla v letošním roce poměrně hojnou účast jak maminek, tak dětí. 

19. listopadu jsme společně vyrazili po stopách svatého Martina, ty nás zavedly až na 
střelnici za vesnicí, kde děti objevily nejen svatomartinský poklad, ale mohly se povozit i na 
koni. 

Posíleni domácími pochutinami nám společný čas rychle utekl. I přes chladnější počasí se 
akce vydařila. Děkujeme tímto  Jendovi a Hance Helánovým, kteří nám poskytly zázemí pro 
tuto akci.                                                                                                      Hana Bravencová 
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KALENDÁŘ AKCÍ 
 
 
MIKULÁŠSKÁ LAŤKA 

XIX. ročník závodů ve skoku vysokém pořádá TJ SOKOL 
Moravské Knínice pro předškolní děti, žactvo i dospělé, ženy i 
muže v neděli 1. prosince 2019 v místní sokolovně.  

Registrace závodníků 13:30, zahájení ve 14 hodin.  

Systém soutěže - v jednotlivých věkových kategoriích dle počtu účastníků 
ve skupinách. Věcné ceny obdrží každý ze startujících. Občerstvení bude 
zajištěno v místě konání soutěže. Sportovní obuv i oděv podmínkou. 

Kontakt na pořadatele tel. 728 505 063,  
e-mail: sokolmkninice@volny.cz  
Pořadatel si vyhrazuje právo změny programu 

soutěže. 
Závod je zařazen do akcí pořádaných Sokolskou župou 
Pernštejnskou. 
 

Zahájení adventu v Moravských Knínicích 
V neděli 1. prosince 2019 společně s Vrabčáky slavnostně rozsvítíme 
vánoční strom.  
Přijďte nás podpořit a zazpívat si. 
Vždyť bude advent, 1. advent! 
Těšíme se na všechny v 17:30 v ulici Kout.  
 

 

Vánoční turnaj ve stolním tenise 

TJ SOKOL Moravské Knínice, oddíl stolního tenisu, pořádá v sobotu 21. prosince 38. ročník 
vánočního turnaje ve stolním tenise. Přihlášky zasílejte e-mailem: lvojanec@seznam.cz do 
15.12.2019.Hraje se podle pravidel ST, SŘ – dvouhra a čtyřhra hráčů a hráček nejvýše OP 
II. třídy. 8:00 prezentace, 9:00 zahájení soutěží. Občerstvení zajištěno v místě konání 
soutěže.                                                                       

Libor Vojanec 
 

PŘEDVÁNOČNÍ KNIHOVNA 
Milí rodiče, 
nevíte jak dětem ukrátit čekání na ježíška a zvládnout shon předvánočních příprav? 
Zaveďte děti do knihovny! 
Kdy: 23.12.2019 
Od: 15:00 – 16:45 
Akce: „PŘEDVÁNOČNÍ KNIHOVNA PRO DĚTI S PROGRAMEM“ 
Maximální počet 20 dětí. Děti přihlašujte na e-mail knihovnice: 
jhelanova@seznam.cz nebo přímo v knihovně na obecním úřadě. 
Pro děti bude připravena hra v knihovně, vánoční pohádka a výroba vlastní záložky do 
knihy. 

mailto:sokolmkninice@volny.cz
mailto:lvojanec@seznam.cz
mailto:jhelanova@seznam.cz
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listopad 2019 

 

 
Kobří výprava 
Nově složená skautská družinka 
Kober navštívila naše hlavní město. 
Holky si o svátku dušiček vzpomněly 
na zakladatele československého 
skautingu Antonína Benjamína 
Svojsíka. S blížícím se výročím 
Sametové revoluce prošly po 
stopách této důležité události, díky 
které vlastně můžeme jako skauti 
vůbec fungovat. Děkujeme Terce, 
Anežce a Betsy, že si na výpravu 
udělaly čas. 
 

 
JUMPPARK! 
V říjnu jsme uspořádali celoodílovou výpravu do zábavního centra JumpPark. Je to místo 
plné trampolín, prolízaček a molitanových bazénků. Na výpravu se přihlásilo rekordních 30 
členů a členek, doufáme, že takový zájem budeme registrovat i u dalších plánovaných akcí. 
Děkujeme Líze a dalším rádcům, že s dětmi vyrazili, myslím, že je to bavilo také. 
 

Plánované akce 
V neděli 15. prosince od 14:00 v 
klubovně plánujeme dobročinnou 
akci Maraton psaní dopisů, pod 
záštitou Amnesty international. Vítáni 
jsou všichni, komu není lhostejné 
porušování lidských práv po celém 
světě. 
 22. prosince 2019 pořádáme 
dobročinnou AKCI na podporu 
nadačního fondu dětské onkologie 
Krtek. Od 14:00 budeme v Koutě 
prodávat výrobky našich členů, bude 
připraveno občerstvení a doprovodný 
program.  
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